
گروه سیاسی| محمدباقر نوبخت، سخنگوی دولت 
روز گذشته، بعد از یک هفته تعویق در برگزاری نشست 
خبری هفتگی اش، به س��والات اهالی رسانه پاسخ داد. 
نوبخ��ت در ابتدا اگرچ��ه خبرهای خوش��ی از بودجه 
عمرانی کشور داد اما گلایه های زیادی از رسانه ها داشت؛ 
گلایه هایی که مربوط به خبر جابه جایی اس��تانداران 
و تغییراتی در کابینه ب��ود؛ چراکه طی هفته های اخیر 
گمانه زنی های زیادی درباره تغییرات کابینه در رسانه ها 
منتشر ش��ده بود. از این رو او با گلایه از اهالی رسانه این 
خبر را تکذیب کرد و گفت که تغییر اس��تانداران و وزرا 
به هیچ وجه صحت ندارد و در دس��تورکار نیس��ت. او از 
رسانه ها خواست تا به مس��ائل این چنینی دامن نزنند 
چراکه دولت هیچ برنامه ای برای تغییر وزرا و استانداران 
ندارد و اگر در آینده تغییری متناس��ب با وضعی انجام 
ش��ود، این موضوع بح��ث دیگری اس��ت. او با توضیح 
درباره مس��أله تغییر اس��تانداران، که به نقل از وی در 
رسانه ها منتشر ش��ده بود، گفت که هفته گذشته من 
بعد از بازدید س��ه روزه از استان چهارمحال و بختیاری 
در جلسه مطبوعاتی با خبرنگاران این استان به سوالات 
آنها پاس��خ دادم. در این نشس��ت با قرائت یک لیست 
سوالی مطرح ش��د مبنی بر این که قرار است چه میزان 
از وزرا و اس��تانداران در برنامه تغییر کابینه دولت قرار 
گیرند. من گفتم هر چند بحث تغییر با توجه به جایگاه 
رئیس جمهوری و مطالباتی که ایشان دارند٬ باید مرتبا 
مورد ارزیابی قرار گیرد و اگر احیانا لازم باشد تغییری هم 
بدهند؛ اما به آن خبرنگار هم گفتم حرف هایی که شما 

می زنید و لیستی که ارایه دادید، صحت ندارد.
البته خبرنگاران هم در توضیح ب��ه این گلایه دولت 
گفتند که این خبر ابتدا از سوی خبرگزاری های منسوب 
به دولت همچون ایرنا منتش��ر شده اس��ت که او پس 
از توضیحاتی در این باره از رس��انه ها خواست تا اخبار را 
دقیق منعک��س کنند. همچنین نوبخت ابت��دا قبل از 
پرسش خبرنگاران خبر دیگری مبنی بر حذف 4 میلیون 
یارانه بگیر را هم تکذیب ک��رد و گفت که هرگز چنین 

اتفاقی نیفتاده است. 
نوبخت با اظهار تعجب درباره انتشار این اخبار توضیح 
داد که طی بازدیدی که از جهاد دانش��گاهی داش��تم، 
برخی از خبرنگاران در ارتباط با دستاوردهای علمی و 
فناوری، سوال داشتند. درباره اجرای بودجه و تبصره 20 
هم سوالی شد. کلیت منابع و مصارف توضیح داده شد 
و گفتیم اگر آن احکام اجرایی ش��ود باید 4 میلیون نفر 
حذف می ش��دند، ولی ما این کار را نکردیم چون پایگاه 
اطلاعاتی دقیق نداریم و برخی زندگی شان را روی پایه 
یارانه ها گذاشته اند. واقعا هم برنامه ای که برای اجرای این 
قانون لازم است، باید بعد از نوشتن دستورالعمل تبصره 
20 اجرا ش��ود و وزارت رفاه نیز دراین باره اطلاع رسانی 
می کند. اگر لازم باشد بنده به عنوان سخنگو مسأله ای را 
مطرح کنم، نیز از ظرفیت اطلاع رسانی به مردم استفاده 
خواهم کرد. ولی این را دیدیم برخی از رسانه ها به شکل 
دیگری منتقل کردند و بعد به استناد این خبر، شخصا 
مش��اهده کردم ش��بکه 2 در اخبار 10 و نیم شب، این 
سخن را از شخص بنده نقل کرد. این اتفاق نیفتاده که 

4 میلیون نفر حذف شده باشد. این که قانون تکلیف کرده 
و وزارت رفاه باید این کار را بکند بحث دیگری است ولی 

این که این اتفاق نیفتاده، موضوع دیگری است. 
نوبخت گف��ت: البته برخی ه��م این یاران��ه را حق 
مسلم می دانند. پس از این که یکباره جمعی از لیست 
یارانه بگیران حذف ش��وند، بن��ده پیش بینی می کنم 
س��والات این باش��د که یک آدمی را پی��دا می کنیم و 
می گوییم این آدم بینوا و کم درآمد بوده و شما یارانه شان 
را حذف کردید. الان سوژه در دست برخی است که چرا 

این آدم را حذف کردید.
نوبخت با اش��اره به عملکرد برخی از رسانه ها گفت: 
به ق��دری هم تراژیک و رمانتیک این مس��أله را مطرح 
می کنند که دولت بی رحمی ک��رده و این آدم را حذف 
کرده که حد ندارد. لذا لازم است دولت با تدبیر و تعقل 
این کار را کن��د. دولت باید آیین نامه اجرایی تبصره 20 
قانون را تعیین کند که کرده و هیأت دولت، در جلس��ه 
گذشته، بخشی از آن را تصویب کرده ولی احتمالا چون 
هفته آینده هیأت دولت به دلیل حضور در آذربایجان، 
ممکن است جلسه نداشته باشد، نهایتا تا روز یکشنبه، 
این آیین نامه قطعی می شود و مسئول نهایی این کار، 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس��ت و اطلاع رس��انی 
توسط ایش��ان صورت می گیرد و اگر بنده هم به عنوان 

سخنگو لازم باشد، نکاتی را عرض می کنم.
او با اش��اره به این که »ما این را به مجلس واس��پاری 
نمی کنیم« گفت: بلکه حذف این افراد قانون اس��ت و 
باید دولت اجرا کن��د. این که گمانه زنی کنیم که تعداد 
زیادی حذف ش��دند، این را  س��ال گذشته هم توضیح 
دادیم. آنهایی که داخل کشور هستند، افزایش قیمت 
روی زندگی ش��ان تأثیر دارد، ولی کسانی که در خارج 
هستند،  سال گذشته از لیست یارانه بگیران حذف شدند. 
وزارت تعاون نیز اطمینان داشت که افراد اندکی از تمکن 
مالی برخوردارند و در سطح بس��یار اندکی این افراد را 
حذف کرد. این را به دفعات عرض کردم. ممکن اس��ت 
این سوال پیش بیاید که هیچ کس حذف نشد؟ عرض 

کردم تعداد بسیار اندکی حذف ش��دند. این که عنوان 
شد 5 گروه حذف شدند، توضیح دادم که اصلا این طور 
نبوده چون دستورالعمل تبصره 20 تهیه نشده، این که 
چه خواهد شد، پس از تصویب دستورالعمل، گام بعدی 

دولت را عرض می کنم.
نوبخت با اظهار تعجب درباره انتشار این اخبار توضیح 
داد که در قانون تصریح شده است که 50 درصد از منابع 
حاصل از آزادسازی قیمت ها به خانوارها اختصاص یابد 
و از 50 درصد دیگر، ۳0 درصد دولت موظف اس��ت به 
بخش تولید بدهد که در گذشته نه تنها به بخش تولید 
داده نشد، حتی برای پرداخت یارانه خانوارها از خزانه و 
بانک مرکزی نیز وام گرفته شد. او با اشاره به این که برای 
پرداخت یارانه  سال جاری باید شش هزار  میلیارد تومان 
از خزانه برداشت کنیم، گفت: قانونگذار اعلام کرد که 
دولت باید پرداخت های نق��دی را از 42 هزار  میلیارد 
تومان به ۳۹ هزار  میلیارد تومان تقلیل دهد و علاوه بر 
آن باید یارانه افراد پردرآمد را حذف کند. س��خنگوی 
دولت با بیان این که دولت باید با تدبیر و تعقل اقدام به 
حذف یارانه خانوارهای پردرآمد کند، گفت: آیین نامه 
اجرایی حذف اقشار پردرآمد تهیه شده است که بخشی 
از آن در جلس��ه گذش��ته هیأت دولت بررسی شد و 
بخش��ی از آن نیز در جلسه آینده هیأت دولت بررسی 

می شود.
حقوق ملت ایران در مذاکرات تضییع نخواهد شد 
سخنگوی دولت همچنین در این نشست در پاسخ 
به سوال »شهروند« مبنی بر این که آیا برخی شنیده ها 
مبنی بر این که مذاکرات گره خورده و طرف آمریکایی 
دبه کرده است، را تایید می کنید، اظهار کرد: مذاکرات 
درحال انجام است و هر یک از طرفین تلاش می کنند 
که بیش��ترین منافع را برای ملت خود داشته باشند. او 
افزود: تیم مذاکره کننده هس��ته ای جمهوری اسلامی 
ایران نیز با ابتنا به مبانی حقوقی و قانونی تلاش می کند 
حق مسلم هس��ته ای را تثبیت کند. سخنگوی دولت 
خاطرنشان کرد: ممکن است یکی از مقامات آمریکایی 

در جمع صهیونیس��ت ها قرار بگیرد و برای آرام کردن 
آنها جملاتی بیان کند. این حرف ها حرف های بی ربطی 
اس��ت و در طول ۳5 سال بعد از انقلاب زده اند و دیده اند 
که نظام اسلامی ما هر روز محکم تر و قوی تر در صحنه 
بین المللی حضور می یابد و تاثیری در حرکت جمهوری 

اسلامی ایران ندارد. 
نوبخت ادام��ه داد: مطمئن باش��ید در توافق جامع 
نه تنها هیچ یک از حق��وق ملت ای��ران ضایع نخواهد 
شد بلکه حقوق تضییع شده و تحریم های ظالمانه هم 
برداشته خواهد ش��د و به حقوقی که الان در حصر قرار 
گرفته اس��ت دسترس��ی خواهیم یافت. او تاکید کرد: 
چارچوبی که رهبر معظم انقلاب برای مذاکرات نشان 
دادند برای دولت، هم بسیار محترم و هم عقلانی است و 

مورد توجه خواهد بود و براساس آن عمل می شود. 
رئیس جمهوري دستور پیگیري 

ممنوع التصویری رئیس جمهوری پیشین   را  داد
نوبخت همچنین در ادامه در پاس��خ به سوالی مبنی 
بر این که آیا رئیس جمهوری درباره ممنوع التصویری 
رئیس جمهوری پیشین به قوه قضائیه نامه ای نوشته اند، 
گف��ت: در جلس��ه هی��أت وزی��ران رئیس جمهوری 
دستور پیگیری این مس��أله را دادند اما این که نامه ای 
به قوه قضائیه نوشته شده باش��د من اطلاعی ندارم. او 
درباره گزارش بند ۳50 زندان اوین نیز اظهار داش��ت: 
وزارتخانه های��ی که مام��ور تهیه این گ��زارش بودند، 
گزارش خ��ود را به هیأت وزیران ارای��ه کردند. نوبخت 
در پاسخ به این س��وال که شنیده شده است ستادهای 
انتخاباتی رئیس جمهوری برای مجلس فعال می شوند، 
گفت: این چنین نیست، این س��تادها مردمی بوده، در 
مقطعی ش��کل گرفت و پس از انتخابات چیزی به نام 
ستاد رئیس جمهوری مطرح نیست. سخنگوی دولت 
ادامه داد: اعضای آن س��تادها علاقه مند هستند که در 
موضوعات انتخاباتی اظهارنظر کنند اما هیچ ماموریتی از 
سوی رئیس جمهوری برای ورود این ستادها به انتخابات 

داده نشده است. 
 در بازی اخیر فوتبال قطع موبایل ها و اینترنت را 

از سوی دستگاه های امنیتی تأیید نمی کنم
در ادامه نوبخت در پاسخ به س��والی مبنی بر این که 
با توج��ه به اتفاقاتی که اخی��را در تبری��ز رخ داده و جو 
اجتماع��ی آن ج��ا را تحت تاثیر ق��رار داده، آیا س��فر 
رئیس جمهوری به تبریز درس��ت است؟ که نوبخت در 
این باره اظهار کرد: این که در مس��ابقه ای اتفاقاتی افتاد 
ارتباطی به دولت ن��دارد اما با این ح��ال آقای روحانی 
دس��تور دادند که به آن موضوعات رس��یدگی ش��ود و 
این موضوع درحال رسیدگی اس��ت و اگر از شخص یا 
باشگاهی حقی ضایع شده باش��د در اعاده آن فروگذار 
نخواهد ش��د. همان خبرنگار س��وال کرد که آیا تایید 
می کنید قطع شدن موبایل ها و اینترنت در آن شرایط 
از سوی دستگاه های امنیتی بوده است، که سخنگوی 
دول��ت در این ب��اره اظهار ک��رد: من چنی��ن چیزی را 
هم اکنون تایید نمی کنم. اما به  هرحال در گزارشی که 
درحال پیگیری اس��ت همه این موضوعات مورد توجه 

قرار خواهد گرفت و به آن رسیدگی می شود.

مناظرهروی خط خبر سخنگوی دولت در نشست خبری با انتقاد از رسانه ها تأکید کرد: 

حذف 4 میلیون یارانه بگیر صحت ندارد
    فعلا تغییر وزرا و استانداران در دستورکار نیست

انتخاب��ات  آخری��ن  غضنفرپ�ور|  فرش�ید 
هیأت رئیس��ه مجلس نهم برخلاف تصور آبس��تن 
تغییرات بسیاری است. چنانکه تعدادی از نمایندگان 
مجلس به »ش��هروند« خب��ر داده ان��د رایزنی های 
گسترده برای جایگزینی محمدرضا باهنر نایب رئیس 
دوم مجلس آغاز شده و حتی از برخی از نمایندگان 
نیز به عنوان گزینه احتمالی جایگزین��ی او نام برده 
می ش��ود. ازجمله کاظم جلالی رئیس فراکس��یون 
رهروان ولایت )اکثریت( مجلس که در س��ال های 
مجلس نهم پیش��رفت قابل ملاحظه ای هم داشته 
است. برخی منابع آگاه نیز به خبرنگار شهروند خبر 
داده اند که احتمال حضور فعال الیاس نادران نیز در 

انتخابات هیأت رئیسه مجلس وجود دارد. 
ممکن است تغییر جهت های سیاسی محمدرضا 
باهنر بیشترین دلیل انتقادات نمایندگان از او باشد. 
درواقع می توان گفت که محمدرضا باهنر را نمی توان 
به طور قاطع متمایل به جری��ان خاصی در مجلس 
دانست. او حتی نزدیک ش��دن به جبهه پایداری را 
هم تکذیب نکرده و گفته است: »آنها به من نزدیک 
ش��ده اند«. در هر حال با وجود رقابت شدید سیاسی 
میان اعضای فراکس��یون ره��روان ولایت و اعضای 
فراکسیون اصولگرایان که بیشتر نفرات آن را اعضای 
جبهه پایداری تشکیل می دهند بعید به نظر می رسد 
پیروزی در رقابت این دوره از انتخابات هیأت رئیسه 

برای محمدرضا باهنر چندان آسان باشد. 
عوض حیدرپور نماینده مردم شهرضا در این باره به 
»شهروند« می گوید: »آقای لاریجانی مشکلی برای 
ریاست دور بعدی ندارد اما در سطح نواب رئیس این 

علاقه مندی وجود دارد که تغییراتی به وجود بیاید.«
نماینده مردم شهرضا در ادامه می گوید: »یکی دو 
نفر از نمایندگان به صورت جدی فعالیت هایی را برای 
تصدی حداقل یکی از پس��ت های نواب رئیس آغاز 

کرده اند.
 حیدرپور درباره وضع محمدرضا باهنر در این دوره 
از انتخابات هیأت رئیسه مجلس نیز یادآور شده است: 
نارضایتی هایی درباره عملکرد آقای باهنر وجود دارد 
و چنانچه در جهت کاه��ش این نارضایتی ها قدمی 
برن��دارد وضع خوب��ی را در انتخابات هیأت رئیس��ه 
نخواهد داش��ت. این عضو کمیس��یون امنیت ملی 

مجلس نهم در پاسخ 
ب��ه ای��ن س��وال که 
نمایندگان  نگران��ی 
درم��ورد  بیش��تر 
مدیریت��ی  ش��یوه 
آقای باهنر اس��ت یا 
نمایندگان  این ک��ه 
از جهت گیری ه��ای 
او  اخی��ر  سیاس��ی 
نارضایت��ی  اظه��ار 
می کنند، گفت: آقای 

باهنر با وجود س��ابقه ای که در مجلس دارد به نوعی 
دایره المعارف مدیریتی مجلس است و نگرانی درباره 
مدیریت او نیس��ت. نادر قاضی پور نیز با بیان این که 
اختلاف نظر در رهروان برای انتخاب نواب رئیس زیاد 
است، گفت: فراکسیون اصولگرایان هم به طور جدی 
می خواهند که یک نفر را در میان نواب رئیس داشته 

باشند. 
چه کسی نامزد جایگزینی باهنر می شود؟

موقعیت نه چندان بد محمدرض��ا باهنر در میان 
نمایندگان مجلس از جایی رو به افول گذاش��ت که 
برخی اخبار حکایت از وساطت نایب رئیس مجلس 
برای به ثمر رسیدن استیضاح رضا فرجی دانا کردند. 
این نخستین نشانه ای بود که مشخص می کرد باهنر 
درحال نزدیک شدن به ائتلاف جبهه پایداری، جبهه 
ایثارگران و جبهه رهپویان انقلاب اسلامی در مجلس 
است. نشانه هایی که سیدشریف حسینی عضو هیأت 
رئیس��ه مجلس در گفت وگو با »ش��هروند« از آن با 

عنوان »انتقادات« یاد می کند.
 او درب��اره وض��ع محمدرضا باهنر ضم��ن تأیید 
وجود انتقادها از او می گوید: به هرحال باید انتقادات 
را ش��نید اما من فک��ر می کنم یک جلس��ه باهنر با 
منتقدان بتواند قس��مت زیادی از این مشکل را حل 
کند. ابراهیم نکو عضو فراکسیون رهروان و نماینده 
مردم رباط کریم در مجلس نیز با بیان این که کاظم 
جلالی می تواند به عنوان نایب رئیس وارد هیأت رئیسه 
ش��ود به »شهروند« گفته اس��ت: آقای جلالی البته 
هنوز خودش اعلام آمادگی نکرده اما دوس��تانش در 
فراکسیون رهروان این موضوع را پیگیری می کنند 

و ب��ه اعتقاد م��ن با 
توجه ب��ه وزن بالای 
فراکس��یون رهروان 
آقای جلالی می تواند 
رقی��ب ج��دی برای 
باهنر باشد. او گفت: 
نباید فراموش کرد که 
باهنر هم طرفدارانی 
و  دارد  مجل��س  در 
فراکس��یون رهروان 
هم تا امروز نتوانسته 
ثابت کن��د می توان��د در انتخابات هیأت رئیس��ه با 
تصمیمات فراکسیونی به موفقیت دست پیدا کند. 
کما این که در گذش��ته هم برخی از اف��راد خارج از 
فراکسیون توانستند با رأي بالا وارد هیأت رئیسه شوند 
که این موضوع واقعیات تلخی را درباره فراکس��یون 
رهروان آش��کار می کند. عبدالرضا مصری نماینده 
مردم کرمانش��اه در مجلس و از هواداران محمدرضا 
باهنر اما معتقد اس��ت  به رغم انتقاداتی که برخی از 
نمایندگان دارند جایگاه آق��ای باهنر برای مجلس 

تثبیت شده است. 
او خاطرنش��ان می کن��د در مجل��س گذش��ته 
نمایندگان یک بار جایگزینی آقای باهنر را امتحان 
کردند و شهاب الدین صدر را به جای او نشاندند و بعد 
هم دیدند اش��تباه کردند و مجدداً  باهنر را روی کار 
آوردند. باهنر البته  سال گذشته رقبای سرسخت تری 
هم داشت. رقبایی که تا یک قدمی صندلی او پیش 
آمدند. الیاس نادران توانست 1۳4 رأي در انتخابات 
هیأت رئیسه کسب کند و در شرایطی که انتقادهای 
امروز از محمدرضا باهنر وجود نداش��ت رقابت را به 
او واگذار کرد. ای��ن روزها اما اوضاع تا ان��دازه زیادی 
تغییر کرده است. بسیاری از نمایندگان فراکسیون 
اصولگرایان نشان داده اند از نادران حرف شنوی دارند 
و رهروانی ها هم به نظر می رسد در  سال آخر مجلس 
انسجام تشکیلاتی کمتری از خود نشان می دهند. 
یک منبع آگاه به »شهروند« می گوید: نامزدی نادران 
در این دوره از انتخابات هیأت رئیس��ه جدی است و 
رایزنی های گسترده ای برای پیروزی او در انتخابات 

آغاز شده است. 

بخشایش اردستانی: به عنوان رقیب 
لاریجانی وارد می شوم

احمد بخشایش اردس��تانی که خ��ود از نامزدهای 
ریاست مجلس است ضمن رد احتمال تلاش لاریجانی 
برای جایگزینی باهنر در هیأت رئیسه می گوید: آقای 
لاریجانی طرفدار وضع موجود است و نمی خواهد آقای 
باهنر را جایگزین کند. درواقع هر تغییری مخالف نظر 
آقای لاریجانی است. بخش��ایش اردستانی می گوید 
شخصاً برای رقابت با لاریجانی نامزد می شود و هرچند 
دفعه پیش ۳2 رأي آورده این بار معتقد است شرایط 
به گونه ای است که رأي بیشتری کسب خواهد کرد. 
او تأکید می کند: حتی اگر دو رأي ه��م می آوردم در 
انتخابات هیأت رئیس��ه نامزد می ش��دم. بخشایش 
اردستانی می گوید به کمبود منابع مالی نمایندگان 
معترض است و برای رقابت با لاریجانی هم نیازی به 
تبلیغ ندارد زیرا »عملکرد بد او برای من کافی است«. 
رمضانعلی سبحانی فر نماینده مردم سبزوار در مجلس 
نیز با بیان این که تح��رکات و رایزنی ها برای تغییرات 
در هیأت رئیسه از روز دوشنبه به طور جدی و فشرده 
آغاز شده اس��ت به »شهروند« گفت: در انتخابات این 
دوره هیأت رئیسه اقلیت ها تأثیرگذار هستند و مطمئن 
باشید به جز رئیس، بقیه هیأت رئیسه دستخوش تغییر 
می شود. او می گوید برای تغییرات هیأت رئیسه شب و 

روز جلسات فشرده برگزار می کنیم. 
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده مردم رشت 
در مجلس نیز با تایید انتق��ادات نمایندگان به تغییر 
جهت های سیاس��ی باهنر می گوید: این انتقادات به 
نظر من وارد اس��ت اما فکر می کنم اگر به جای آقای 
جلالی گزینه مناس��ب تری ب��رای جایگزینی آقای 
باهنر پیشنهاد ش��ود، بهتر است. چنانکه نمایندگان 
می گویند فراکسیون رهروان در این دوره از انتخابات 
هیأت رئیس��ه تلاش می کند علاوه ب��ر بازپس گیری 
کرس��ی ای که دور پیش به مهرداد بذرپاش رس��ید، 
محمدرضا باهنر را نیز به دلیل نزدیک شدن به اعضای 
جبهه پایداری از صندلی نایب رئیسی مجلس پایین 
بکشد، تصمیمی که به رغم وجود انگیزه های کافی با 
توجه به سابقه ثبات تشکیلاتی فراکسیون رهروان باید 
با دیده تردید به آن نگاه کرد یا حداقل تا روز انتخابات 

هیأت رئیسه منتظر ماند. 

گزارش »شهروند« از نبض انتخابات هیأت رئیسه مجلس

خیز کاظم جلالی و الیاس نادران برای جانشینی محمدرضا باهنر
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در مناظره ناصری و کوهکن مطرح شد: 

 از تأثیر »کاغذپاره ها«
 تا لیست 170 نفره معروف 

عبدالله ناصری، عضو ش��ورای مش��ورتی جریان 
اصلاحات و محس��ن کوهک��ن، نایب رئیس جبهه 
پیروان خط امام و رهبری)ره( روز گذشته پیرامون 
پایگاه اجتماعی دو جری��ان اصلاح طلب و اصولگرا، 
ش��فافیت مالی نمایندگان و فعالیت های انتخاباتی 
2 جریان با یکدیگر به مناظ��ره پرداختند. کوهکن 
در این مناظره ک��ه در خبرگزاری خبرآنلاین برگزار 
شد، با طرح پرسش��ی از ناصری گفت که چرا پایگاه 
اصلاح طلبان بین مذهبي ها، مس��تضعفین و اقشار 
ضعیف از دست رفته است؟ ناصری در پاسخ به این 
سوال کوهکن گفت: در کل کش��ور چندتا مسجد 
داریم چند تاي آنها دست اصلاح طلبان است. چند 
عدد از تریبون هاي نمازجمعه دس��ت اصلاح طلبان 
اس��ت. بعد از فوت امام ما هیچ ح��وزه تاثیرگذار در 
نمازه��اي جمعه نداریم. در بس��یج هم همین طور. 
وقتي از یک گرایش خاص هس��تند طبیعي است. 
این اتفاق طي مرور زمان مي افت��د. عرض من فراتر 
از اینهاس��ت. آقاي کوهکن ش��ما کمک کنید یک 
انتخابات قانوني انجام بش��ود و ردصلاحیت فله اي 
و آزاد مانن��د مجلس هفتم صورت نگی��رد آن وقت 
ببینیم خاس��تگاه اصلاح طلبان کجاس��ت. ش��ما 
دست اصلاح طلبان را از رس��انه ها کوتاه کردید و در 

صداوسیما علیه اصلاح طلبان تبلیغ کرده اید.
همچنین در ادامه مناظره به بحث شفافیت مالی 
در انتخابات پرداخته شد. عبدالله ناصری در راستای 
بحث ش��فافیت مالی نمایندگان تأکید کرد »آقاي 
احمدي نژاد رأي آورد اما مي گویم سهام عدالت چه 
بود؟ و آن رانت ها چه ب��ود. من هم مي گویم که باید 
ش��فافیت مالي در انتخابات باشد. من مي گویم باید 
سازوکار انتخابات را جوري بچینیم که احمدي نژاد 
نتواند 6 م��اه قبل از انتخابات پ��ول توزیع کند. چرا 
باید آقاي رحیمي که معلوم نیس��ت زندان است یا 
مرخصي بیاید بی��ن نماینده ها پ��ول توزیع کند.« 
کوهکن پاسخ داد »یعنی باید 6 ماه قبل از انتخابات 
بگوییم رئیس جمه��وری دیگر هی��چ کار نکند. در 
حوزه هاي تک نماینده اي وقتي افراد براي انتخابات 
ورود پی��دا مي کنند اخلاق مردم ف��رق مي کند. در 
بعضي از حوزه ها یک نفر باید ش��ب به ش��ب دیگ 
بگذارد و ش��ام بدهد. این به ص��ورت غلط جا افتاده 
است. آیا باید هزینه ها شفاف شود؟« کوهکن ادامه 
داد »ما طرفدار شفافیت هستیم، دوما وقتي  بایدها 
و نبایدهاي قانوني را مشخص نکرده ایم نمي توانیم 
بگوییم که فلان پول کثیف هس��ت یا نیست. بنده 
مي گویم که یک لیستي منتش��ر کرده اند و اسامي 
تمام افراد مجلس در آن هست. شما باور مي کنید که 
کسي مانند ابوترابي و حداد و توکلي دو میلیون تومان 
گرفته اند؟ اگر پولي آمد که اطلاق رش��وه بود شکي 
در آن نیس��ت که ایراد دارد. ام��ا پول هایي که جمع 
مي ش��ود از آن جایي که چهارچ��وب قانوني ندارد و 
داوطلب هم ابزار بررسي ندارد نمي توانیم کاري کنیم. 

به نظر من باید فرهنگ سازي کرد.« 
ناص��ري در ادامه مناظ��ره گف��ت: »هزینه ها در 
هر جناحي باید شفاف بش��ود. چه هزینه هایي که 
از سوي خودروس��ازها با دس��تور رئیس جمهوری 
پرداخت مي ش��ود چه یک رهگذر ک��ه دو میلیون 
تومان مي دهد. آقاي رحیمي کمک کرده است، روند 
بررس��ي پرونده اش جور دیگري بود. دو هفته بعد از 
محکومیت مي رود به مرخصي. آقاي رحیمي رفته 
است در دس��تگاه قضایي و حکم گرفته است. آقاي 
رحیمي هم گفته اس��ت که ب��ه 170 نماینده پول 
داده ام. آیا این معیاري براي ش��فافیت در انتخابات 
نیست؟ باید سازوکار مشخص شود اما من هیچ پولي 
را بدون فهرست کردن نمي گیرم. اگر مجراي سالم 
بودن را ندانم نمي گیرم. من مي گویم لیس��ت 170 
نفر منتشر ش��ود و مردم تصمیم خود را براي آینده 

بدانند.«
در بخش آخ��ر مناظره هم موضوع ب��ه مذاکرات 
هسته ای رسید. ناصری در راستای این بحث گفت 
»معتقدم که نباید بازي جناح هاي سیاس��ي بشود. 
من معتقدم که این مس��أله جناحي ش��دن، از سر 
بي اطلاعي و با چاش��ني  بازي هاي سیاسي است.« 
کوهکن در پاس��خ به ناص��ری ادام��ه داد »جریان 
اصلاح طلب ج��وري برخورد مي کند ک��ه به نوعي 
دولت هم این چاشني را آماده مي کند که تحریم ها 
ما را بیچاره کرده اس��ت. اگر به توافق برس��یم همه 
مشکلات حل مي شود. باز نمي کنند که به چه توافقي 
برسیم مشکلات حل مي ش��ود. شما نیامدید که به 
پیامدهاي پسا توافق وارد بشوید. هیچ گاه نگفتید که 
اگر مذاکرات به نتیجه برسد و ما پسا توافق را مدیریت 

نکنیم به ضرر کشور خواهد بود.«
کوهک��ن در ادامه درب��اره این که چ��را از جلیلي 
کسي این گونه بازخواست نکرد گفت: »الان فضاي 
مذاک��رات عوض ش��ده اس��ت. قبلا بح��ث نرمش 
قهرمانانه نبود اما الان هس��ت. قبلا اج��ازه مذاکره 
رودررو نبود و الان هس��ت. حرکت هسته اي از کجا 
شروع ش��ده و به کجا رسیده اس��ت. همه اقداماتي 
که شده است قابل دفاع است. اما آن وقتي که آقاي 
خاتمي هم هلوکاس��ت را نگفت دشمني داشتند. 
آنه��ا که در پي الفاظ ما نیس��تند.« ناص��ري هم در 
پایان گفت: »اگر نظام مي دانس��ت که به زعم آقاي 
احمدي نژاد این کاغذپاره ها چه تأثیري داشت حتما 

جلوی آن را مي گرفتند.«

 حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی 
در دیدار از ایرنا: 

رسانه ها امامی را که راهگشای جامعه 
است، مطرح کنند

تولیت ح��رم مطهر و 
موسس��ه تنظیم و نشر 
امام خمین��ی)ره(  آث��ار 
گفت: باید امام��ی را که 
راهگشای جامعه ما است 
به صورت فعال در فضای 

رسانه ای مطرح کنیم.
به گزارش ایرنا، یادگار حض��رت امام)ره ( دیروز 
در دیدار از خبرگزاری جمهوری اسلامی با تاکید 
بر این که امپراتوری خب��ری دوره های قبل، امروز 
به یمن تکنولوژی شکسته است، گفت: یک زمان 
می گفتند فضای جهانی همه رسانه های گروهی در 
اختیار صهیونیست ها است، اما امروز این امپراتوری 
شکسته و واقعیت این است که شکست آن مرهون 
تکنول��وژی اس��ت. حجت الاسلام والمس��لمین 
سیدحسن خمینی تصریح کرد: دیگر آن گونه که 
بلندگوهایی تصور کنند می توانند با چند مجموعه 
مطلبی را القا کنند، از بی��ن رفته و هیچ اعتمادی 
نمی توان به چنین مجموعه های نادرس��تی کرد. 
ی��ادگار حض��رت امام)ره( ب��ه تعبی��ری در مورد 
رس��انه ها اش��اره کرد و گفت: یک تعبیری وجود 
دارد که یک نفر را برای همیشه و همه را برای دوره 
کوتاه می توان فریب داد، اما به همه برای همیشه 

نمی توان دروغ گفت.
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی 
در ادامه تصریح کرد: وجود مجموعه خبررسان که 
دیگر فقط گوش کننده نیست بلکه خبر را تحلیل 
می کند و آن را پخش می کند به نفع حقیقت است.

وی اضافه کرد: ما نیز چون معتقدیم اندیشه امام 
و انقلاب حقیقت است از چنین چیزی نمی ترسیم؛ 
همین هم نش��ان داد در دوره عمر خودمان در دل 
یک امپراتوری رس��انه ای، اتفاقی بیفت��د و آن نیز 

شکل گرفت.
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی 
اظهار داشت: باید خبرگزاری و رسانه به این موضوع 
توجه کنند که نسبت به حوادث در زمان بعد از آن 
تصمیم گیری نکنید بلکه قبل از آن تصمیم بگیرید 
که حادثه را چگونه بس��ازید؛ فضای رسانه ای را در 

اختیار گرفته و تولید کنید. 

 واکنش استاندار فارس
 به برکناری فرماندار جهرم 

اس��تاندار فارس در واکنش به برکناری فرماندار 
جهرم گفت که این موضوع اهمیت زی��ادی ندارد. 
به گزارش ایسنا، احمدی در پاسخ به سوالی درباره 
علت برکناری فرماندار جهرم، گفت: موضوع برکناری 
مطرح نبوده بلکه حکم ایشان موقتی بوده است لذا 
فرد دیگری جایگزین ایشان ش��ده است. فرماندار 
جهرم پیش از این به برخی از رسانه ها گفته بود که 
پیگیری موضوع حمله به علی مطهری در س��فر به 

شیراز در برکناری اش بی تأثیر نبوده است.

نمایندگان مجلس از پاسخ های 
ربیعی و آخوندی قانع شدند

شهروند| نمایندگان مجلس شورای اسلامی از 
پاسخ های وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی و راه و 
شهرسازی به سوالات نمایندگان قانع شدند. روز 
گذشته صحن علنی مجلس شورای اسلامی شاهد 
حضور 2 وزیر کابینه یازدهم برای پاسخ به سوالات 
نمایندگان بود. نخست علی ربیعی، وزیر کار، تعاون 
و رفاه اجتماعی برای پاس��خگویی به سوال ملی 
حسین طلا، عضو کمیس��یون اجتماعی درباره 
حوادث شغلی کارگران و وضع ایمنی کار در معادن 
پش��ت تریبون قرار گرفت. پیش از آن سخنگوی 
کمیس��یون اجتماعی مجلس در گزارشی عنوان 
کرد: انفجار گاز در معدن زغال س��نگ، در معدن 
پاوه دانا و ناکارآم��دی و ناتوانی بازرس��ان کار در 
حفظ جان کارگ��ران منجر به کش��ته و مجروح 
شدن ش��ماری از آنان شده اس��ت. در این جلسه 
همچنین فیلم��ی از وضع غیراس��تاندارد کار در 
معادن برای نمایندگان پخش شد. علی ربیعی در 
پاسخ به سوال نمایندگان گفت: از  سال ۹2 که ما 
دولت را تحویل گرفته ایم تا به امروز؛ هشت میلیون 
و پانصد هزار نفر را بیمه کرده ایم و در حوزه حمایت 

غذایی نیز کارهای خوبی صورت گرفته است.
 او همچنین ادام��ه داد: زمانی که م��ا دولت را 
تحویل گرفتیم، دو هزار و پانص��د کارگاه و پانصد 
و چهل معدن وجود داش��ت که ما بای��د آنها را با 
هشتصد بازرس بازرسی می کردیم و طبق ماده ۹6 
قانون این وظیفه نظارتی برعهده ماست. بنابراین 
اگر بخواهیم با همین تعداد بازرس به فرض ثابت 
بودن محیط های کارگاهی و معادن به بازرسی های 
خود ادامه دهیم؛ هر هشت سال یک بار می توانیم از 
یک کارگاه بازدید کنیم. این در صورتی است که 
اجازه اس��تخدام به هیچ وجه وجود ندارد و ما در 
این مسیر طرح های خوبی را برنامه ریزی کردیم؛ 
در ادامه جلس��ه علنی روز گذش��ته و در جریان 
رسیدگی به گزارش کمیس��یون عمران مجلس 
درخصوص بی توجهی و عدم پیشرفت طرح های 
مس��کن مهر، عباس آخوندی، ضم��ن رد هر نوع 
ادعایی مبنی بر عدم توقف پیشرفت مسکن مهر 
در دولت یازدهم، گفت: این پروژه در دولت یازدهم 
تسریع در پیش��رفت و تحویل واحدها داشته به 
گونه ای که42 درصد تحویل واحدهای مس��کن 
مهر در دوره یک سال و نیم مسئولیت ما بوده است. 
درنهایت نمایندگان ملت از پاسخ های وزرای راه و 
مسکن و همچنین کار و رفاه اجتماعی قانع شدند. 
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